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Zápis ze schůze Ediční komise  LF MU, konané dne 14. dubna 2010 

 

 

 

Přítomni: 

Prof. MUDr. Anna Vašků, CSc. – předsedkyně ediční komise 

Doc. Ing. Petr Dvořák, CSc., proděkan  

Prof. MUDr. Zdeněk Adam, CSc. 

MUDr. Jan Chrastina, Ph.D. 

Mgr. Marie Korcová 

MUDr. Zdeněk Ráčil, Ph.D. 

Ing. Daniel Schwarz, Ph.D. 

Jitka Vavrouchová 

 

1. Prof. Vašků  představila nově jmenovanou ediční komisi  a prezentovala vizi, kterou 

by měla Ediční komise LF sledovat v následujícím období. 

 

2. Stěžejními body nové koncepce EdK (ediční komise) jsou zejména: 

- dosahovat co nejvyšší úrovně publikační aktivity  LF na všech úrovních 

(monografie, skripta, e-publikace, bulletin) 

- prosazovat aktivně kvalitní monografie LF do edičního plánu MU 

- na úrovni monografií postupně zavést také aktivní přístup na základě 

formujícího se profilu fakulty (ve spolupráci s děkanem LF) 

- další koncepční rozvoj s našimi i zahraničními vydavatelstvími: monografie 

nebo kapitoly v monografiích našich autorů „on demand“ 

- rychlé překlady kvalitních zahraničních učebnic ve spolupráci 

s Nakladatelstvím MU 

- aktivní vyhledávání nedostatkových  titulů v ČR (spolupráce s renomovanými 

nakladatelstvími ((Grada, Galén)) zjišťovat nedostatkové tituly – oslovovat 

naše špičkové odborníky a vyzývat je k psaní těchto monografií 

s celouniverzitním a celorepublikovým přesahem 

 

3. Skripta  - vydávání –  strategické úkoly  

      Prof. Vašků též uvedla nové aspekty pro vydávání skript.  

      Autoři budou povinni přesně označit cílové skupiny studentů, včetně jejich              

průběžných počtů, pro něž se skripta vydávají. Na skriptech bude pomocí kódů 

viditelně označeno, pro koho jsou určena, což umožní jejich evidenci. Zvýšená 

pozornost bude též věnována souběhu tištěných a e-verzí skript. 

      Je potřeba zajistit pravidelnou komunikaci o chybějících studijních materiálech 

s vedoucí prodejny skript p. Chvílovou v dostatečném předstihu a v tomto smyslu 

spolupracovat též s garanty předmětů, kteří by měli koordinovat rychlou reflexi 

očekávaných změn ve výuce do výukových textů a sami se aktivně zapojit do 

komunikace s prodejnou a edičním oddělením LF. Ediční oddělení v této souvislosti 

požádalo o sdělení garantů jednotlivých předmětů, které nemá toto oddělení dosud k 

dispozici. 

 Je nutné též zajistit pravidelnou vazbu se studenty (např. diskusní fórum, 

hodnocení dostupnosti a kvality výukových textů). Hodnocení by  mělo být prováděno 

podle kvalitně připraveného dotazníku, který vyhodnotí EdK vždy koncem školního 

roku. 
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4. Skripta - aktuální úkoly 

- připravit a na webu vyvěsit přesné instrukce pro autory jak tištěných, tak e-

verzí skript  (nejlépe nějaký typ „on line submission“ jednoduchý  a 

uživatelsky přívětivý) 

 

- na web vyvěsit koncepční práci Ediční komise LF  (jaká skripta jsou vydána , 

v jaké formě, co se připravuje k vydání atp.) 

 

- stanovit pravidla pro stanovení výše oponentských, autorských honorářů a 

mimořádných odměn 

 

- ke každým skriptům ( i e-verzím) zajistit dva oponentské posudky (honoráře za 

posudky na e-verze nejsou limitované) 

 

- dotisky skript požadované na rok 2010 převést na e-verze, pokud to dovolí 

uzavřené licenční smlouvy (nutnost jednání s nakladatelstvím MU 

v přítomnosti p. ing. Sochorové). Autoři budou včas informováni o 

případné změně. 

 

Úkoly:  

1. pro všechny členy EK – do 3 týdnů poslat Mgr. Korcové návrh logického 

schématu  www stránek  ediční činnosti. 

                  2.  do tří týdnů odpovědět ing. Schwarzowi na požadavky pro recenzenty  

                      e-learningové formy vydávání skript 

 

5. Ing Schwarz komisi seznámil s projektem MEFANET a představil „Ediční a 

legislativní aspekty elektronického publikování na portálové platformě MEFANET „ 

(http://portal.med.muni.cz/sekce-pro-autory, materiál je přílohou tohoto zápisu). 

 

6. Komise dále pokračovala diskusí  - dr. Ráčil upozornil na jednu z výhod e-learningové 

podoby skript: rychlou aktualizaci. Prof. Adam navrhuje spolupráci při vydávání 

skript s jinými lékařskými fakultami (Olomouc, Praha, Hradec Králové) 

 

 

7. Komise dále navrhuje na webu zřídit anonymní diskusní fórum  pro studenty, kde by 

EdK získávala retrospektivní pravdivé informace o kvalitě a dostupnosti učebních 

textů.  

 

8. Mgr. Korcová informovala o tom, že končí vydávání časopis Scripta Medica v nynější 

podobě. Vyjde ještě č. 1 a 2/2010 a pak se vydávání zastaví nebo se transformuje na 

časopis jiného typu. 

 

9. Dále vedoucí edičního odd. seznámila komisi s ustavením nového bulletinu „Naše 

fakulta“, který bude zatím vycházet jako občasník na webu LF MU. 

 

10. Různé: Ing. Schwarz informoval komisi o zcela protichůdných posudcích na práci dr. 

Černochové. Vzhledem k tomu že se oponenti ve svých hodnoceních zcela rozcházejí, 

http://portal.med.muni.cz/sekce-pro-autory
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bylo rozhodnuto, že bude stanoven další – třetí- nezávislý oponent (zajistí prof. 

Vašků). 

             Byli stanoveni recenzenti na e-skripta prof. Dubového (prof. Míšek VŠVF a prof.  

              Holibek z Olomouce) 

 

 

 

 

Zapsala: J. Vavrouchová 

Četla: Mgr. M. Korcová 

                                          Schválila:  Prof. MUDr. Anna Vašků, předsedkyně EdK LF MU 
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